

(b) The Administering Authority is not aware that the Syndicat d'agriculture pursues any activity in Bafooussam;

(c) The thieves were not discovered, stolen goods were not recovered and no complaint has been filed either by Mr. Ndeno or by the Syndicat d'agriculture.

779th meeting,
18 April 1957.

IV. Togoland under French administration

1707 (XIX). Petition from Chief David A. Akuagbi II (T/PET.7/494/Add.1)

The Trusteeship Council,

Having examined the petition from Chief David A. Akuagbi II concerning Togoland under French administration in consultation with France as the Administering Authority concerned,⁵²

1. *Recalls* its resolution 1635 (XVIII) of 31 July 1956;

2. *Draws the attention* of the petitioner to the observations of the Administering Authority, and to the statement of its special representative, in particular that, since no new factor has been introduced by the petitioner, the Administering Authority reaffirms its earlier observations.⁵³

777th meeting,
16 April 1957.

1708 (XIX). Petition from Mr. Laurent Akomatchri (T/PET.7/511)

The Trusteeship Council,

Having examined the petition from Mr. Laurent Akomatchri concerning Togoland under French administration in consultation with France as the Administering Authority concerned,⁵⁴

Draws the attention of the petitioner to the observations of the Administering Authority and to the statement of its special representative, in particular that the Administering Authority considered that the petition was inadmissible under rule 81 of the rules of procedure of the Trusteeship Council.

777th meeting,
16 April 1957.

1709 (XIX). Petition from Chief Joseph Agbodouamenou Adandogoun (T/PET.7/515)

The Trusteeship Council,

Having examined the petition from Chief Joseph Agbodouamenou Adandogoun concerning Togoland under French administration in consultation with France as the Administering Authority concerned,⁵⁵

1. *Draws the attention* of the petitioner to the observations of the Administering Authority and to the statement of its special representative, in particular that in 1943 when he was deposed from his chieftainship there were no political parties in the Territory and hence he could not have been persecuted because of his political affiliations;

⁵² See T/PET.7/494/Add.1, T/OBS.7/41, T/L.743.

⁵³ T/OBS.7/39.

⁵⁴ See T/PET.7/511, T/OBS.7/40, T/L.743.

⁵⁵ See T/PET.7/515, T/OBS.7/42, T/L.743.

b) A la connaissance de l'Autorité administrante, le Syndicat d'agriculture n'exerce pas une grande activité à Bafoussam;

c) Les voleurs n'ont pas été retrouvés, les biens volés n'ont pas été recouvrés et ni M. Ndeno ni le Syndicat d'agriculture n'ont porté plainte.

779ème séance,
18 avril 1957.

IV. Togo sous administration française

1707 (XIX). Pétition du chef David A. Akuagbi II (T/PET.7/494/Add.1)

Le Conseil de tutelle,

Ayant examiné, en consultation avec la France, Autorité administrante intéressée, la pétition du chef David A. Akuagbi II, concernant le Togo sous administration française⁵²,

1. *Rappelle* sa résolution 1635 (XVIII), en date du 31 juillet 1956;

2. *Appelle* l'attention du pétitionnaire sur les observations de l'Autorité administrante et sur la déclaration de son représentant spécial, d'où il ressort notamment que la pétition n'apportant à la cause aucun élément nouveau, l'Autorité administrante réaffirme ses observations précédentes⁵³.

777ème séance,
16 avril 1957.

1708 (XIX). Pétition de M. Laurent Akomatchri (T/PET.7/511)

Le Conseil de tutelle,

Ayant examiné, en consultation avec la France, Autorité administrante intéressée, la pétition de M. Laurent Akomatchri concernant le Togo sous administration française⁵⁴,

Appelle l'attention du pétitionnaire sur les observations de l'Autorité administrante et en particulier sur la déclaration de son représentant spécial selon laquelle l'Autorité administrante a estimé que la pétition était irrecevable aux termes de l'article 81 du règlement intérieur du Conseil de tutelle.

777ème séance,
16 avril 1957.

1709 (XIX). Pétition du chef Joseph Agbodouamenou Adandogoun (T/PET.7/515)

Le Conseil de tutelle,

Ayant examiné, en consultation avec la France, Autorité administrante intéressée, la pétition du chef Joseph Agbodouamenou Adandogoun concernant le Togo sous administration française⁵⁵,

1. *Appelle* l'attention du pétitionnaire sur les observations de l'Autorité administrante et en particulier sur la déclaration de son représentant spécial, d'où il ressort notamment qu'il n'y avait pas de parti politique dans le Territoire en 1943, époque à laquelle le pétitionnaire a été relevé de ses fonctions de chef, et qu'il n'a donc pas pu être persécuté pour ses opinions politiques;

⁵² Voir T/PET.7/494/Add.1, T/OBS.7/41, T/L.743.

⁵³ T/OBS.7/39.

⁵⁴ Voir T/PET.7/511, T/OBS.7/40, T/L.743.

⁵⁵ Voir T/PET.7/515, T/OBS.7/42, T/L.743.